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Voorwoord voorzitter. (Frans Robers) 

 

Voor u ligt de laatste nieuwsbrief van 2023. Het is te doen gebruikelijk 

om op het einde van het jaar terug te blikken. Er zijn en gaan nogal wat 

veranderingen optreden in het bestuur van het platform. In onze 

vergadering van 29 september j.l. hebben we afscheid moeten nemen 

van onze secretaris Rita Blom. Zij had vanwege gezondheidsredenen 

geen ruimte meer om haar secretariaatswerkzaamheden voort te zetten . 

Gelukkig bleek Fred Hermans bereid om het secretariaat op zich te 

nemen waardoor er geen gaten vallen. In de daaropvolgende 

bestuursvergadering liet Marijke Smits zich ontvallen dat ze met ingang 

van het nieuwe jaar als bestuurslid zou stoppen . Ze zou nog wel de 

scholenvoorlichting blijven doen. Het terugtreden van Marijke betekent 

een flinke aderlating voor het bestuur. Waren aderlatingen in vroegere 

eeuwen meestal serieuze pogingen om patiënten beter te maken , dat 

gaat in dit geval niet op. In het besef dat Kees Houter en 

ondergetekende boven de leeftjd grens van 80jaren zijn gevorderd is er 

alle aanleiding om uit te zien naar mogelijke versterking van het bestuur. 

Desgevraagd heeft Jan Ackermans (oud huisarts ) zich bereid verklaard 

om tot het bestuur toe te treden met als duidelijke optie het 

voorzitterschap op zich te nemen. Hij zal in de februari vergadering voor 

het eerst meedoen . De januari vergadering staat in het teken van het 

afscheid van Marijke Smits. U bent nu op de hoogte van de 

veranderingen in het bestuur van het platform. Rest mij u allen een 

geweldig Kerstfeest toe te wensen en voor 2024 een goed en gezond 

nieuw jaar ! 

 

 

 

 

 



           
 

Ho ho ho 

Zet jezelf even stil en go with  the flow 

Kerstmis is een grote taak 

Met veel plezier en even ruggespraak  

Blijf bij jezelf 

Voel en kijk wat je nodig hebt 

Zorg dat je even ligt 

Vier het zoals jij het kan 

Maak er iets moois van met een bedacht plan 

Ho ho ho 

Pak je rust 

Al is het even maar blijf bewust 

Fijne feestdagen lieve mensen en een voorspoedig 2024 ! 

 

 

 
Week van de Toegankelijkheid. 

 

Week van de toegankelijkheid (door Anita van Hoof) 

Van 2 tot 7 oktober was het weer de jaarlijkse week van de 

toegankelijkheid. Met wat enthousiaste medewerk(st)ers van de 

gemeente hebben we een aantal activiteiten gepland georganiseerd en 

uitgevoerd. Een ervan was het schouwen van de winkels in het 

Wilhelminadorp. 



           
 

Op woensdag 4 oktober zijn wij samen met een aantal 

medewerk(st)ers van de gemeente, de winkels op het Wilhelminaplein 

en de Julianaweg gaan beoordelen op de toegankelijkheid. Kun je met 

een lichamelijke beperking je boodschappen doen? 

Met tweetallen en een checklijst gingen we op pad. 

Uitgangspunt zijn die volgens de BTB norm. Dat zal ik even uitleggen. 

BTB=Bereikbaarheid, Toegankelijkheid en Bruikbaarheid. 

De eerste B: Is de toegang naar de locatie vrij van obstakels. Staat er 

niks voor de deur. Loop je nergens tegen aan voordat je binnen kunt 

komen?  

De T: Is de deur breed genoeg? Is deze voorzien van contrasten zodat je 

er niet doorheen loopt als deze dicht is? Is de deur makkelijk is te 

openen? Wordt je geholpen als je binnen wilt komen en het gaat wat 

moeilijker?  

De laatst B: Kun je doen waarvoor je komt? Kun je bij de koopwaar? 

Krijg je hulp? Zijn de paden breed genoeg als je gebruik maakt van een 

rollator of rolstoel? Is er genoeg licht aanwezig? Is het pinautomaat te 

gebruiken? (5 in het midden, piepjes hoorbaar; display goed verlicht; 

lange draad; of draadloos pinapparaat) Hoe gaat het personeel met je 

om?  

We werden op enkele winkels na, erg vriendelijk ontvangen en mochten 

uitgebreid rondkijken. Soms hadden we interessante gesprekken met 

winkeliers die gingen over winkelen met een beperking. Het winkelend 

publiek keek ons soms na en een enkeling durfde te vragen wat wij 

deden. Dan komen de verhalen los. De winkeliers stonden heel open 

voor de tips die we hier en daar meegaven. De meeste winkeliers doen 

erg hun best om de winkel toegankelijk te maken voor iedereen. Dat we 

niet overal naar het toilet mogen is te begrijpen vanuit de winkelier, zeker 

als je alleen staat in een winkel. Een winkelier is dit ook niet verplicht te 

doen. Voor horecaondernemers is dat anders geregeld. Hopelijk komt er 

op het Wilhelminaplein nog ooit een openbaar toilet. Daar is veel 

behoefte aan.  

Dat kregen we vaak als boodschap mee van zowel de winkeliers als de 

klanten.  

Naast een interessante middag was het ook erg leuk met dit team op 

pad te gaan. We hebben een leuke samenwerking gehad met kanjers 

van de gemeente Best. 

 

 



           
 

Greetje Suetens en ik hebben samen alle lijsten nagekeken. Er zijn er 

een viertal winkels uitgerold die in aanmerking komen voor een 

Superduim. Dit zijn ondernemers die net iets meer hebben gedaan dan 

het standaard werk. Bijv. een extra grote loop (draai) ruimte met lage 

balie, koopwaar wat je zelfstandig kunt pakken of goed bij wordt 

geholpen wordt, goede toegankelijke deur.  

De eerste Superduim is al uitgereikt door wethouder Veronique Zeeman 

aan Choco en Zoet. Dit heeft voluit in het Groeiend Best gestaan. 

De tweede is op 28 november uitgereikt aan dierenspeciaalzaak Berry 

de Bruin. Berry heeft de duim namens René in ontvangst genomen. Op 

deze middag hebben Greetje en ik ook alle winkels die voldeden aan de 

basisnormen een sticker gegeven met de boodschap:” Uw winkel is Best 

toegankelijk”. De sticker werd overal met veel enthousiasme ontvangen. 

“Ooh wat leuk”, was een veel gehoorde reactie. Men had op een vervolg 

gerekend. Da’s leuk om te horen. De derde en vierde winkels zijn 

Velderhof zitmeubelen en slagerij Gelderblom.  

Deze laatste twee winkeliers hebben de Superduim nog niet in bezit 

omdat wij elke ondernemer persoonlijke aandacht willen geven. We 

streven er naar om elke maand een superduim  uit te reiken. We geven 

de ondernemer de gelegenheid te vertellen waarom het belangrijk is dat 

de winkel toegankelijk is. En wat achtergrond van de winkelier. 

Vervolgens zorgen wij in samenwerking met Theo Louwers er voor dat  

er een stukje in het Groeiend Best komt. De winkelier wordt hiermee nog 

eens extra in het zonnetje gezet. Dit als stimulans voor de rest van de 

winkeliers.  

Het is immers bewezen dat toegankelijkheid loont. Hoe toegankelijker je 

winkel is, hoe breder je publiek. Iedereen moet mee kunnen doen.  

 

We streven er naar om in december/januari de laatste twee winkeliers 

nog in het zonnetje te zetten. Houdt het Groeiend Best en onze FB 

pagina in de gaten. 

 

 

 

 

 

 



           
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Op foto: Links voor: Marijke Smits 

Achter: Maria Maassen, Natalie Knapen (Gembest) Anita van Hoof, Frans Robers  daarvoor staat 

Greetje Suetens (GPB) Eric Schot, Astrid Schoneveld (Gembest) Ilse Verhagen (GPB) en Patricia 

Keus (Gembest) 

 
Geslaagde Dag van de Witte Stok (door Ilse Verhagen - Stamps) 
 
Op maandag 16 oktober konden wandelaars een rondje meelopen met 
blinden en slechtzienden in het centrum. Ze kregen een simulatiebril of 
blinddoek op om zelf te ervaren hoe je als slechtziende met de witte stok  
het centrum doorkomt. 
 
Omdat  de internationale Dag van de Witte Stok op een zondag viel 
werden er op maandag activiteiten georganiseerd. De Oogvereniging 
organiseert in verschillende steden acties om aandacht te vragen voor 
meer begrip. In Best organiseerde het Gehandicapten Platform Best 
samen met de oogvereniging een activiteit. Een groep slechtzienden 
nam  een aantal mensen mee de straat op met een verduisterde bril 
zodat ze zelf eens konden ervaren hoe het is. Er kwamen al snel 
reacties:  “ Ik merk dat ik écht moe wordt,  en we zijn pas een half uurtje 
aan het lopen.”  
 “ Als je blind bent kun je niet zomaar weg,  ik weet nu niet waar ik ben. 

Je moet het dan echt plannen.” Ook wethouder Zeeman liep mee met 
simulatiebril. Ze gaf aan dat ze het best eng vond en dat ze niet goed 
meer wist waar ze was. 
 
Na de wandeling was er een mogelijkheid om met z’n allen na te praten 
en ervaringen te delen. Iedereen was het er wel over eens dat het geen 
kwaad kan om meer voorlichting te geven over leven met een visuele  



           
 
beperking en de verkeersregels rondom de witte stok. De mensen die 
mee gewandeld hebben hadden aan het einde in ieder geval meer 
begrip. Zoals een van de deelnemers concludeerde: “er is nog een 
wereld te winnen”. 

 

 

Hoe veilig is Best voor mensen met een beperking? 

 

Het Gehandicapten Platform Best geeft al een tiental jaren 
projectopdrachten voor uitvoering door stagiaires van Havo 4 van het 
Heerbeeck College. Dit jaar was het projectdoel: welke hindernissen 
ondervinden mensen met een beperking en dan in het bijzonder 
slechtzienden in de openbare infrastructuur in Best. Het project werd 
voortvarend uitgevoerd door Evi Bouwmeester. Ze heeft uitvoerig 
onderzoek gedaan naar de diverse soorten beperkingen en er in haar in 
het Engels gestelde verslag de te ondervinden problemen opgesomd. 
Een zeer waardevolle samenvatting dat aan het College van B&W en 
alle gemeenteraadseden is toegestuurd.| Naast theoretisch onderzoek 
heeft Evi ook straatinterviews gebruikt om de mening van voorbijgangers 
te polsen. Willekeurige passanten gaven aan dat zij weten dat er 
wettelijke regels zijn waar verkeersdeelnemers zich aan moeten houden 
ten opzichte van mensen met een beperking. Maar gevraagd om een 
regel te benoemen (bijvoorbeeld de voorrangsregel van de witte stok) 
moesten zij het antwoord schuldig blijven. Personen met een visuele 
beperking is gevraagd of zij zich veilig voelen in het verkeer in het dorp. 
Zij gaven weifelend antwoord. Je moet ervaring opdoen. Een compliment 
aan Evi is op zijn plaats! Het GPB hoopt dat het College en de 
raadsleden het rapport met interesse lezen. 



           
 

GPB geeft handige gids uit. 

 

Foto: Wethouder Véronique Zeeman neemt gids in ontvangst van voorziiter Frans Robers. 

Op 15 november overhandigde voorzitter Frans Robers de eerste gids 

uit aan wethouder Zeeman. Dze gids – naar voorbeeld van de gids van 

het platform Veldhoven – geeft een goed inzicht in de verschillende 

beperkingen. Met handige links naar plaatselijke, regionale en landelijke 

belangenorganisatie’s. De gids in ondermeer af te halen bij BestWijzer. 

 

Superduim uitgereikt. 

 

Dierenspeciaalzaak Berry de Bruin aan de Koningin Julianaweg  

heeft van het Gehandicapten Platform Best een superduim gekregen.  

De superduim wordt uitgereikt aan winkels en bedrijven die heel goed 

toegankelijk zijn voor mensen met een beperking. Na een screening 

wordt de duim toegekend. Berry de Bruin kreeg vorige week de trofee 

uitgereikt uit handen van het bestuur van GPB. 

 

 

 



           
 

De speurtocht. (Marijke Smits) 

Op woensdag 18 oktober vond de (uitgestelde) speurtocht plaats 
op het Wilhelminaplein. De speurtocht was nog in het kader van de 
Week van de Toegankelijkheid. De inschrijving verliep moeizaam, 
maar nadat we overal posters hadden opgehangen, kwamen er 
meer aanmeldingen. 

Uiteindelijk hebben 25 kinderen aan de speurtocht meegedaan. Ze 
moesten een aantal opdrachten uitzoeken op het plein zelf, een 
taststok vinden en een aantal feitjes over handicaps 
beantwoorden. 

De speurtocht is heel goed gemaakt en heeft als winnaars 
opgeleverd: Jesse en Mike Scheepens, Rayesha Popil en Esmee 
van Delft. Ze kregen een mooie goodybag mee, verkregen van de 
winkeliers van het Wilhelminaplein en de Koningin Julianaweg. De 
gemeente Best heeft ons ondersteund met de tafels en met 
menskracht, heel fijn! Verder waren er nog kleine prijsjes te 
winnen. Proficiat allemaal! 

         

 

 

 

  



           
 

Wisseling van de wacht. 

Onlangs heeft onze secretaris Rita Blom, om persoonlijke 

redenen, het stokje overgegeven aan Fred Hermans. 

Het emailadres van GP blijft dezelfde    

secretariaat@gpbest.nl. 

 

 

 Best Vooruit G 1 winterkampioen! 

Op de valreep van 2023 is G1 voetbalteam van Best 

Vooruit de winterkampioen KNVB Zuid 1 geworden. Wij 

feliciteren het team met het behaalde resultaat! 
 

Onze nieuwsbrief? 

Wilt u onze nieuwsbrief digitaal ontvangen? Stuur email naar 

secretaris@gpbest.nl. 

U kunt de nieuwbrieven ook teruglezen op onse website: 

https://www.gpbest.nl/nieuws-archief/ 

 

Wandeling Wilhelminadorp.  

Wandeling in Wilhelminadorp Bij voorbereidende gesprekken over 

de Week van de Toegankelijkheid ) 2 tot en met7 oktober 2023 ) 

werd de suggestie gedaan om een wandeling te organiseren voor 

mensen met een sterke behoefte aan sociaal contact. De 

gemeente ) LEV groep ) en het Platform zouden daar gezamenlijk 

aan werken. Omdat de eerste dagen van genoemde week 

samenvielen met het einde van de week van de eenzaamheid 

werd afgesproken dat de wandeling plaats zou vinden op maandag 

2 oktober.De wandeling zou vanuit de `Kadans` vertrekken. Om 

zoveel mogelijk deelnemers te lokken werden oproepen gedaan 

via de gemeentelijke pagina in Groeiend Best en werden flyers  
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rondgedeeld. Voor de route werd een beroep gedaan op Dye van 

Best`. In een contact van het Platform met die historische 

erfgoedvereniging  (Ton van Erp en Marc van Schuppen) werd 

voorgesteld contact te leggen met Hans Berkers die met 

voorbereidingen voor het 75 jarig bestaan van het Wilhelminadorp 

al was begonnen een en ander in kaart te brengen . Desgevraagd 

leverde Hans een mooie wandelroute aan . Namens Dye van Best 

zouden ook 2 gidsen worden gevraagd om tijdens de wandeling de 

nodige informatie te verschaffen. Dat bleken mevrouw Corrie Erich 

en de heer Gerard van Opstal te zijn. Op 2 oktober om 14.00 uur 

vertrokken de deelnemers vanuit de Kadans voor de wandeling . 

Ondanks alle pogingen om deelnemers te vinden bleef er 

uiteindelijk slechts een groepje van 11 personen over. De gidsen 

hebben vanaf de start veel informatie verstrekt over de 

ontwikkelingen in het gedeelte rond de Antoniuskerk en de 

basisscholen. Een heel belangrijke rol speelde daarbij pastoor 

Duffhaus zowel wat het onderwijs betrof als de band met het 

Batadorp . Er was in die tijd nog geen brug dus pastoor Duffhaus 

werd met een bootje iedere zondag overgezet om kerkdiensten in 

het Batadorp te verrichten. Uitvoerig werd ingegaan op het 

ontstaan van de scouting in het Wilhelmina , de mate waarin de 

groep zelfstandig opereerde en zelf hun clubgebouw en omliggend 

groen hadden gerealiseerd. In de Verleunstraat werd gewezen op 

de grillige groei van de acacias . Bij de Antoniuskerk werd 

aandacht besteed aan een Mariabeeld dat later op de 

begraafplaats werd neergezet. Op de begraafplaats werd verteld 

waarom bepaalde graven dicht bij de muren van de kerk te vinden 

waren en voor families uit het Wilhelminadorp was een hiërarchie 

te ontdekken in de plaatsen van de graven. Gewezen werd op de 

bijzondere graven in ongewijde grond van zelfdodingen . Al met al 

was het een interessante wandeling met gidsen die geboren dan 

wel getogen waren in het Wilhelminadorp. Er was geen tijd over 

om de door Hans Berkers aangegeven route te volgen. 

Teruggekeerd bij de Kadans hebben de deelnemers dankzij Laura 

Peeters nog kunnen genieten van thee met een versnapering.



           
 

Bestuur Gehandicapten  

Platform Best 

 wenst u een prettige Kerst en 

een voorspoedig -inclusief- 

 2024 toe. 
 

                      

 

 


